
بازی فدراسیون 
فوتبال ب�ا افکار 
عموم�ی تمامی 
ندارد. با وجود این هرازچندگاهی افشاگری ها، 
دس�ت آقای�ان را رو و دروغ های ش�ان را برملا 
می کند. هرچند ک�ه هیچ یک از افش�اگری ها 
تا به امروز نتوانس�ته درس عبرت ش�ود برای 
عدم تکرار داس�تان های ش�رم آور، اما ش�اید 
روزی نهاده�ای ذی رب�ط را ب�رای رس�یدگی 
به ای�ن بی بن�دو باری ه�ای مالی بی�دار کند!

    
تمام داستان مو به مو تکراری بود، درست همانطور 
که تاج با قیافه ای حق به جانب مدعی شد با درس 
گرفتن از قرارداد کی روش قراردادی با ویلموتس 
امضا کرده که مو لای درز آن نمی رود و مرد بلژیکی 
فرداروز نمی تواند به هیچ عنوان مدعی ش��ود و از 
ایران شاکی. آنهایی که با اسکوچیچ پای میز مذاکره 
نشستند نیز همان حرف های نخ نما شده را زدند. با 
این تف��اوت که این بار وزارت هم تأکید داش��ت بر 
بی نقص بودن قرارداد مرد کروات و صدالبته ریالی 
بودن مبلغی که قرار بود به سرمربی جدید تیم ملی 
پرداخت شود، اما از آنجایی که ماه هرگز پشت ابر 
نمی ماند و همانطور که دست تاج خیلی زود رو شد، 
واقعیت قرارداد اسکوچیچ نیز پش��ت پرده نماند 
و مش��خص ش��د که هیچ فرقی بین تاج، بهاروند، 

کفاشیان و وزارت وجود ندارد.
    بازی با افکار عمومی

مرد 51 ساله کروات که س��کان هدایت تیم ملی 

را به دست گرفت، مانور زیادی روی مبلغ قرارداد 
او شد. بس��یاری از زبان یک منبع آگاه نوشتند که 
قرارداد اس��کوچیچ 400 هزار دلار اس��ت. صادق 
درودگر، رئیس س��ازمان اقتصادی فدراسیون که 
نقش ویژه ای در عقد قرارداد با اسکوچیچ داشت نیز 
بارها و بارها مدعی شد قرارداد به صورت ریالی امضا 
شده و ارزش آن هم حدود ۲00 هزار دلار است، اما 
قسمت جالب ماجرا اینجاست که اسکوچیچ هرگز 
حاضر به صحبت در این خصوص نشد و هر بار که 
از او پرسیده شد قراردادش ریالی است یا ارزی، این 
موضوع را خصوصی و بین خودش و فدراس��یون 
خواند و حاضر نش��د جواب قانع کننده ای در این 

راستا بدهد.
  ماه پشت ابر نماند

چند روز پیش اما سندی در برخی رسانه ها منتشر 
شد که نش��ان از خلاف ادعای فدراسیون و وزارت 
ورزش داشت. این سند در واقع نامه ابراهیم شکوری 
شش روز بعد از عقد قرارداد رسمی با اسکوچیچ  به 
علی س��لیمانی)خزانه دار(، حمیرا اسدی )رئیس 
دپارتمان بین الملل(، جمش��ید نورشرق )رئیس 
کمیته تعیین وضعیت( و مهدی خراطی )رئیس 
دپارتمان تیم های ملی( بود ک��ه با توجه به امکان 
انتقال مطالبات فدراسیون از فیفا، خواستار اضافه 
شدن الحاقیه به قرارداد سرمربی تیم ملی بود که 
حقوق اسکوچیچ به یورو از بدهی های ایران در فیفا 

پرداخت شود. 
  اعتراف تلخ

درخواستی که سرپرست سابق دبیرکلی فدراسیون 

فوتبال ابایی از تأیید آن ن��دارد و ناراحتی اش تنها 
در خصوص افشا شدن این نامه است، نه مفاد آن: 
»زمان عقد قرارداد اسکوچیچ، من در سوئیس بودم 
و به دنبال راهی برای برداشت پول های فدراسیون 
از حساب فیفا. به تهران که آمدم نتیجه جلسات را 
به اطلاع بهاروند و اعضای هیئت رئیس��ه رساندم. 
قرارداد اسکوچیچ ریالی بود، اما این بهترین فرصت 
برای دریافت مقداری از مطالباتمان از فیفا بود. پس 
نامه ای به س��ازمان تیم های ملی، کمیته تیم های 
ملی، دپارتمان تیم های ملی، واح��د بین الملل و 
چند واحد دیگر زدیم ت��ا ببینیم چطور می توانیم 
متممی به قراردادهای اس��کوچیچ اضافه کنیم تا 
بتوانیم ق��رارداد ریالی او  را به ن��رخ روز ارز تبدیل 
کنیم. به عنوان مثال اگر قرار بود ما 100 میلیون 
تومان به آقای اسکوچچ پول بدهیم، این را به قیمت 
روز ارز تبدیل کنیم و سپس از حساب مطالباتمان 
از فیفا بپردازیم. پس از آن قرار شد یک الحاقیه به 
قرارداد او اضافه شود که اگر موافق بود با شرایطی 
که ما داش��تیم و نرخ روز دلار، بتوانی��م پولش را 
از فیفا بگیریم و به ص��ورت ارزی پرداخت کنیم. 
در واقع ما به دنبال بازپ��س گرفتن پولمان از فیفا 
بودیم، ام��ا نمی دانم چرا باید نامه ه��ای محرمانه 
فدراس��یون فوتبال ایران به این راحتی به دس��ت 

رسانه ها برسد.«
  توجیه و بهانه جویی

سند منتشر ش��ده و صحبت های شکوری نشان 
می دهد نمایش��ی که آقایان در خصوص قرارداد 
اس��کوچیچ به راه انداخته بودند چیزی جز  فریب 

افکار عموم��ی نبوده، هرچند که ص��ادق درودگر 
سعی داد با بهانه جویی ماجرا را توجیه کند: »شک 
نکنید قرارداد اسکوچیچ به صورت ریالی امضا شده 
است و در این موضوع ابهامی نیست. همانگونه که 
در متن نامه هم آمده مس��ئولان فدراسیون قصد 
داش��تند معادل یورویی قرارداد اسکوچیچ را به او 
پرداخت کنند، یعنی ریال را تبدیل به یورو کنند تا 
بر همان اساس حقوق سرمربی تیم ملی پرداخت 
شود. با وجود این تا جایی که من اطلاع دارم پس 
از ارسال نامه به فیفا با این اقدام مخالفت شد و فیفا 
پولی از مطالبات فدراسیون را تاکنون به اسکوچیچ 

پرداخت نکرده است.«
  آینده ای مبهم و تاریک

 قرارداد اسکوچیچ قرار بود الگو باشد برای باشگاه ها 
که با عقد قراردادهای ریال��ی با بازیکنان و مربیان 
خارجی، مانع خروج ارز از کش��ور ش��وند و جلوی 
هزینه ه��ای هنگف��ت را بگیرند، اما قب��ل از آنکه 
اسکوچیچ فرصت نشستن روی نیمکت تیم ملی 
را به دست آورد مشخص شد که نه فدراسیون و نه 
وزارت قصدی برای درس گرفتن از اشتباهات قبلی 
خود ندارند و همه آنچه در خصوص عقد یک قرارداد 
قابل قبول به نمایش گذاشته بودند بازی بیش نبوده 

و قرارداد اسکوچیچ هم ریالی است و هم یورویی! 
قراردادی که تا به اینج��ای کار هرچه در خصوص 
آن گفته ش��ده، غیرواقع��ی از آب درآم��ده و باید 
دید چه بلایی بر سر بیت المال خواهد آورد روزی 
که اس��کوچیچ مثل س��ایر مربیان برای دریافت 

مطالباتش راهی فیفا شود!
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سعيد احمديان

شیوا نوروزی

انگلیس، جزیره ناشناخته
 امروز حس متفاوت��ی دارم، برای اولین بار 
بعد از چند هفته فکر می کنم به بازگش��ت 
به دنیای حرفه ای فوتبال نزدیک شده ایم، 
البته نه همه جا. بلژیک، هلند و آخرین مورد 
فرانسه کنار کش��یده اند. تکلیف لیگ برتر 
خیلی روشن نیست، اما اس��پانیا، آلمان و 
ایتالیا هر کدام با سرعت و روش خاص خود 
به بازگشت نزدیک می شوند؛ شاید غریب و 
پشت درهای بسته، اما به هر حال بازگشت 
اس��ت و آلمان جلوتر از بقیه. باش��گاه ها با 
رعایت پروتکل های فاصله گذاری اجتماعی تمرین را شروع کرده اند و اگر 
چهارشنبه دولت اجازه بدهد، سوم خرداد یا شاید ۲۷ اردیبهشت بازی ها 
شروع می شود. حواستان بود اشاره خاصی به لیگ برتر نکردم برای اینکه 
آنها شیوه و ساختار متفاوتی دارند. در جاهای دیگر در مورد شروع دوباره 
به صورت علنی میان رؤس��ای لیگ و مقامات باشگاه ها بحث می شود، اما 
انگلیس متفاوت است. گری نویل انتقاد کرد که چرا کسی حرف نمی زند. 
آشکار است که پنهانی موضوع را پیگیری می کنند، البته اگر این کار را کرده 
باشند. همه آنچه می دانیم، این است که تاریخ هایی را تعیین کرده اند که 
شاید تغییر کند و قانون ملزم شان کرده بازی را در ورزشگاه های بی طرف 
انجام دهند؛ احتمالاً به دلایل ایمنی و بهداشتی. شاید در خفا برنامه ریزی 
می کنند و به یک باره دکمه شروع دوباره را به صدا درمی آورند، اما تا به حال 
برخلاف سایر لیگ ها خیلی دلیلی به ما ارائه نکرده اند که بخواهیم نفس مان 
را نگه داریم. آنطور که فهمیده ایم اگر لیگ برتر دوباره شروع شود، بازی ها 
را در هشت تا 10 ورزشگاه بی طرف انجام می دهند. یکی از دلایل این کار 
نگرانی از جمع شدن هواداران بیرون ورزش��گاه ها برای تشویق تیم شان 
است؛ این طرح به طور کلی با مخالفت های زیادی مواجه شده است. نکته 
اصلی انجام ۳۸ بازی و ایجاد عدالت اس��ت؛ شما یک بازی در خانه و یکی 
در خارج از خانه انجام می دهید. اگر این طرح را اجرا کنید، برخی تیم های 
موفق و ثروتمند بازی های خانگی بیشتری انجام می دهند. اینکه گفته اند 
برخی باش��گاه ها طرح را پذیرفته اند اگر سقوط برداشته شود، مسخره تر 
است. غیر از اینکه لیورپول قهرمانی اش را قطعی کند و تکلیف سهمیه های 

اروپایی روشن شود، بقیه بازی ها تقریباً دوستانه برگزار می شود. 

بارسا و مسی برگشتند!
با فروکش کردن کرونا در اسپانیا حالا تیم هاي لالیگا با آغاز تمرینات 
براي ش��روع دوباره این مس��ابقات آماده مي ش��وند، مانند بارس��ا که 
صدرنشین لالیگاست و از عصر دیروز تمریناتش را با رعایت پروتکل هاي 
بهداشتي آغاز کرد. بازیکنان بارسا که چهارشنبه تست کرونا داده بودند 
پس از منفي شدن تست، تمرینات انفرادی شان را از دیروز در مجموعه 
تمرینی این باشگاه آغاز کردند. بازیکنان بارسا یک راست به زمین هایی 
که به آنها اختصاص داده شده مراجعه کردند و بعد از انجام تمرین هم 
بلافاصله به خانه برگش��تند، بدون اینک��ه وارد رختکن های مجموعه 

تمرینی باشگاه شوند.

گابريله مارکوتی

ESPN

بنا بي دلیل و بهانه مي رود!

صحبت علیه کشور مادري خیانت بزرگي است 
ج��ودوي ای��ران 
روزهاي پرالتهاب 
و حساسي را مي گذراند. تعلیق این فدراسیون باعث 
شده المپیکي هاي این رشته در بیم و امید حضور 
در المپیک باشند، اما آنچه این روزها دردآورتر از 
غیبت در المپیک است، حضور و شهادت سه ایراني 
در دادگاه علیه کش��ورمان است. سعید ملایي، 
وحید سرلک و محمد منصوري قرار است مطابق 
نقشه ویزر، رئیس صهیونیست دوست فدراسیون 
جهاني علیه آرمان ها و اهداف نظام اسلامي ایران 

در مبارزه با رژیم اشغالگر قدس شهادت بدهند تا 
جودو بطور قطعي تعلیق شود. آرش میراسماعیلی، 
رئیس فدراس��یون جودو مي گوید: »لکه سیاهی 
اس��ت موضع گرفتن و صحبت علیه س��رزمین 
مادری، کشور خود و جایی که از آن به نام و نشان 
رسیده اي، این خیانت بزرگی است. سعید ملایی 
بزرگ ترین خیانت را به ورزش ایران و خود کرد. 
جدا از تمام مسائل، او این را باید بداند که زیر پرچم 
مغولستانی رفته که سابقه تاریخی و ذهنیت همه 

ما نسبت به آن کشور مشخص است.«

در روزهای��ي که هنوز کس��ي 
به درس��تي نمي دان��د رئیس 
فدراسیون والیبال براي انتخاب 
س��رمربي تیم ملي دس��ت روي گزینه ایراني مي گذارد یا یک 
نام خارجي، گمانه زني ها در این خصوص ش��روع شده و حتي 
برخي کارشناس��ان به مخالفت با حضور گزینه هاي احتمالي 

هم پرداخته اند.
نام خولیو ولاسکو، سرمربي موفق تیم ملي در سال هاي گذشته 
خیلي زود مطرح شد، اما در حالي که فدراسیون در تلاش براي 
مذاکره با ولاسکو بود برخي خبرگزاري ها و سایت هاي خبري 
اعلام کردند که ولاسکو تمایلي به حضور دوباره در ایران ندارد و 
بیشتر دوست دارد با رده هاي سني ایتالیا به کار مربیگري خود 
ادامه دهد. البته مطرح شدن نام ولاسکو هرچند به مذاق هواداران 
والیبال خوش آمد، اما حضور او در رأس هدایت تیم ملي مخالفان 
خاص خودش را داش��ت. مصطفي کارخان��ه در این خصوص 
مي گوید: »من اعتقاد دارم آقای ولاسکو باید به عنوان مدیر فنی 
به کمک تیم ملی والیبال بیاید، نه سرمربی. باید بسترهای لازم 
برای حضور مربی ایرانی در تیم ملی والیبال فراهم شود و کسی را 

انتخاب کنیم که کارنامه قابل دفاعی داشته باشد.«
با این حال محمدرضا داورزن��ي در آخرین اظهارنظرش در این 
خصوص عنوان کرده است:»در حال بررسی همه ظرفیت هایی 
هستیم که می توانیم از آنها استفاده کنیم تا بدانیم کدام  را نهایی 
کنیم. یکی از این افراد ولاسکو است که مردم حس خوبی نسبت 
به او دارند. البته او مسئولیتی در تیم ایتالیا و قراردادی با آنها دارد. 
با توجه به وضعیت موجود که همه چیز در دنیا متوقف شده، ما 
فعلًا برنامه ای نداریم. اگر بتوانیم از ولاسکو در المپیک استفاده 
کنیم این کار را می کنیم، اما باید ببینیم این امکان وجود دارد و 

آیا با ما همکاری می کند یا نه.«
جالب ت��ر اینکه س��ایت هاي خارجي نیز در خص��وص انتخاب 
سرمربي تیم ملي والیبال ایران در حال تحلیل و بررسي گزینه ها 
هستند. یک سایت لهستانی در گزارشي نوشته است: »در حالي 
که نام هاي  فردیناندو دی جورجی، س��رمربی کنونی تیم لوبه 
ایتالیا و آنجلو لورنزتی براي هدایت تیم ملي ایران مطرح بود، اما 
برنامه فدراسیون این کشور براي عقد قرارداد شش ماهه با این 
مربیان باعث شد حضور دی جورجی و لورنزتی در ایران تقریباً 

منتفي شود.« والیبال در برزخ مربي ایراني - خارجي

 داورزني: 
اگر بتوانیم ولاسکو را براي المپیک مي آوریم

»آمدن دلیل می خواهد، ماندن 
بهان��ه و رفتن هیچ ک��دام.« 
محم��د بن��ا زی��اد معطلمان 
نگذاشت و مخالفت خود با برگزاري مسابقات انتخابي تیم ملي 
را اینگونه اعلام کرد، درست مثل غلام محمدي که همان اول 

کار و در مخالفت با این تصمیم فدراسیون گفت »شب 
که مي خوابي معلوم نیست فردا هستي یا نه، عجب 
روزگار غریبي است«. بنا صبر کرد هرچند که همه 
مي دانس��تیم او مخالف سفت و س��خت برگزاري 
مسابقات انتخابي اس��ت. با این حال هنوز حرفي 
نزده و حالا با انتشار یک پیام رفتن را بدون دلیل و 
بهانه عنوان مي کند و این یعني آقاي خاص بدون 
سروصدا ساکش را جمع مي کند تا دوباره از تیم 
ملي جدا شود. اصرار فدراسیون کشتي و شخص 
علیرضا دبیر در برپایي مسابقات انتخابي تیم ملي 
حالا کار را به جایي رس��انده که محمد بنا و غلام 
محمدي، س��رمربیان دو تیم آزاد و فرنگي یکصدا 
آواي رفتن سر داده اند. المپیک یک سال به تعویق 

افتاده و طبیعي است که نباید زیاد نگران بدون سرمربي 
ماندن دو تیم آزاد و فرنگي بود، اما سؤال اینجاست که آیا 

مي توان بهتر و برتر از محمد بنا و غلام محمدي براي هدایت 
کشتي ایران پیدا کرد؟

توافق ریالی،  پرداخت یورویی! 
حاشیه اي بر تمام تناقضات قرارداد اسکوچیچ سرمربي تیم ملي فوتبال

وقتي دست وزارت ورزش خالي است
فساد در فوتبال و حیف و میل بیت المال در  سال هاي اخیر همواره یکي از 
دغدغه هاي جدي حوزه ورزش بوده و سال هاست که یکي از مطالبه هاي 
جدي از متولیان ورزش و همچنین نهادهاي نظارتي و قضایي مبارزه با 
فساد در فوتبال و برخورد با متخلفانی است که به واسطه گردش سالانه 
هزار میلیاردي این رشته به بودجه عمومي کشور دست درازي  مي کنند. 
نهادهاي نظارتي و قضایي اما با توجه به مشغله هایي که در بخش هاي 
دیگر دارند کمتر به مسئله فوتبال و فسادي که در این رشته وجود دارد، 
ورود کرده اند. البته نمایندگان مجلس در پنج سال اخیر با پرونده فساد 
در فوتبال  و تحقیق و تفحص از عملکرد مالي دو باشگاه دولتي استقلال و 
پرسپولیس سعي کرده اند در زمینه سوءمدیریت هایي که زمینه ساز فساد 
گسترده در فوتبال کشورمان شده است، از حربه نظارتي شان استفاده 
کنند، اما چنین تلاش هایي با وجود جدیتي که نمایندگان مدعي هستند 
در این باره دارند، تاکنون به جایي نرسیده است. مانند پرونده فساد در 
فوتبال که گفته مي شود به جاي ارس��ال به قوه قضائیه بایگاني شده و 
تحقیق و تفحص از دو باشگاه دولتي پایتخت هم به رغم آماده شدن، هنوز 

فرصتي براي قرائت آن در صحن علني مجلس پیدا نشده است.
هرچند کوتاهي نهادهاي نظارتي و قضایي در ورود به پرونده هایي که به 
بیت المال ضربه سنگیني زده است را نمي توان پذیرفت و در این راستا 
باید اقدامات جدي و عملي صورت گیرد، اما این مسئله سبب نمي شود از 
نقش فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش در مبارزه با فساد در فوتبال غافل 
شد. فدراسیون فوتبال به عنوان متولي فوتبال و وزارت ورزش به عنوان 
متولي ورزش کشور قطعاً باید در خط مبارزه با فساد در فوتبال قرار داشته 
باشند و همانطور که افتخارات این رش��ته به نام شان زده مي شود، آنها 
باید پاسخگوي تخلفات و سوءمدیریت هایي که به حیثیت فوتبال ضربه 
زده و سبب شده این رشته به حیاط خلوتي براي فساد و سوءاستفاده از 

بیت المال و بودجه عمومي کشور تبدیل شود نیز باشند.
با وجود چنین مسئولیتي که متوجه مدیران مجموعه فوتبال و ورزش 
براي مبارزه با فساد در فوتبال است، اما نه فدراسیون فوتبال و نه وزارت 
ورزش در ای��ن زمینه کارنامه موفقي نداش��ته اند و حتي در گزارش��ي 
که مجلس نهم درباره فس��اد در فوتبال تهیه کرده بود، برخي مدیران 
فدراس��یون فوتبال نیز از متهمان فس��اد در این رشته ورزشي هستند 
که هم اکنون نیز به صورت مستقیم و غیرمستقیم تصمیمات فوتبال را 
مدیریت مي کنند. در این شرایط طبیعي است  از فدراسیوني که برخي 
مدیرانش نیز پرونده هاي متعدد درباره تخلفات در حوزه فوتبال دارند، 

انتظاري نمي رود که با خودي ها برخورد کند.
در شرایطي که در فدراسیون فوتبال اراده جدي براي مبارزه با فساد در 
فوتبال دیده نمي شود، نقش نظارتي وزارت ورزش به عنوان وزارتخانه اي 
که متولي اصلي ورزش کشور است، اهمیت دوچنداني پیدا مي کند. با 
وجود چنین نقش مهمي نه تنها در زمان وزراي ورزش قبلي، بلکه امروز 
هم که مسعود سلطاني فر حضور دارد، این وزارتخانه قدم بزرگي براي 

برخورد با فساد در فوتبال بر نداشته  است. 
مغفول ماندن نقش نظارتي وزارت ورزش س��بب شده بستر گسترش 
فساد و حیف و میل بیت المال بیشتر از گذشته فراهم شود. نمونه چنین 
اتفاقاتي را مي توان در سیس��تم مدیریتي حاکم بر دو باش��گاه دولتي 
استقلال و پرسپولیس که بخش بزرگي از فس��اد در فوتبال در این دو 
باشگاه رخنه کرده است را مشاهده کرد. دو باشگاهي که زیرمجموعه 
وزارت ورزش هستند، اما مدیران متخلف این دو باشگاه در سال هاي اخیر 
که هر کدام با سوءمدیریت زمینه را براي نفوذ دلالان و همچنین حیف و 

میل بیت المال فراهم کرده اند از حاشیه امنیت برخوردار بوده اند.
نه تنها با این مدیران از سوي وزارت برخورد نشده، بلکه مدیران متخلف 
پس از عملکرد پرهزینه شان در باشگاه هاي دولتي استقلال و پرسپولیس 
ارتقاي پست هم گرفته اند یا اینکه مشاهده مي شود از مدیران گذشته دو 
تیم که پرونده هاي کلان تخلف را در کارنامه شان دارند، براي بازگشت 
به کار هم دعوت مي شود تا به نوعي به جاي مجازات براي سوءمدیریت، 

تشویق هم شوند.  
دست خالي وزارت ورزش در مبارزه با فساد در فوتبال در شرایطي است 
که مدیران این وزارتخانه مدعي »تلاش هاي واف��ر«، »اهتمام ویژه به 
شفاف سازي« و »اقدامات جدي« وزیر ورزش هستند که اتفاقات فوتبال 
را »به ش��دت پیگیري و نظارت مي کند«. نکته قاب��ل تأمل برنتابیدن 
انتقادات است و در این زمینه منتقدان به موضع گیري هایي آمیخته با 

»ملاحظات سیاسي و جناحي« متهم مي شوند! 
در ش��رایطي وزارت ورزش مدعي »اقدامات جدی برای مقابله با 
فس��اد در ورزش«، »در قالب س��از و کار قانونی نه تنها در رشته 
پرطرفدار فوتبال، بلکه در تمام رشته های ورزشی« شده که  باید 
در این زمینه به مردم گزارش بدهد و ب��ا آدرس دادن بگوید کجا 
و چطور با فس��اد در فوتبال برخورد کرده اس��ت! بطور قطع مردم 
در این زمینه نامحرم نیس��تند و آنه��ا باید در جری��ان برخورد با 
سوءاستفاده کنندگان از بیت المال که وزارت ورزش مدعي است، 
قرار بگیرند. نمي ش��ود با جملات کلي بدون ذکر مصادیق از کنار 
انتقادات گذشت، آن هم در شرایطي که در نقطه مقابل موارد زیادي 
از س��کوت و اهمال وزارت ورزش درباره مبارزه با فساد در فوتبال 
دیده مي ش��ود. مانند گزارش مفصل مجلس  از سوءاس��تفاده ها و 
حیف و میل هایي که در دو باشگاه زیرمجموعه این وزارتخانه رخ 
داده و بخش زیادي از آن به عملکرد مدیران منصوب وزارت ورزش 

بر مي گردد.
حال اگر وزارت ورزش مدعي »اقدامات جدي« در این بخش اس��ت و 
قائل به »شفاف سازي« اس��ت، نام مدیراني که به واسطه تخلفات شان 
بازخواست و دادگاهي شده اند، اعلام کند تا صداقتش در برخورد با فساد 

در فوتبال ثابت شود! 
دوران حرف درماني در مبارزه با فس��اد گذش��ته و ام��روز کارنامه یک 
مجموعه است که عملکرد آن را نشان مي دهد، نه بیانیه ها و جوابیه هایي 
که به هر انتقاد بدون اینکه پاسخ مستند به انتقادات بدهد، انگ »سیاسي 

و جناحي« مي زند. 

 کره جنوبی زودتر از همه دنیا 
به مستطیل سبز بازگشت

شروع بوندس لیگا در پساکرونا
شروع مس��ابقات فوتبال به چالش بزرگی برای کشورها تبدیل شده است. 
با اینکه پروتکل های بهداشتی سفت و سختی برای از سرگیری لیگ های 
فوتبال در نظر گرفته شده، اما با توجه به آمار مبتلایان و میزان شیوع کرونا 
رعایت قوانین مختلف و عدم حضور تماشاگران نیز نمی تواند تضمینی برای 
سلامتی بازیکنان، تیم ها و عوامل اجرایی باش��د. منتها آلمانی ها از رقبای  
خود در قاره سبز پیشی گرفتند و تاریخ دقیق آغاز لیگ های فوتبال شان را 
مشخص کردند. در بین کشورهای آسیایی هم کره جنوبی روز گذشته رسماً 

شروع مجدد کی لیگ را استارت زد. 
    

بالاخره اتحادیه فوتبال آلمان تصمیم قطعی اش را گرفت؛ بنا بر اعلام این 
اتحادیه تمامی تیم های بوندس لیگا یک و دو باید برای برگزاری مسابقات 
از تاریخ ۲۷ اردیبهشت )16 می( آماده شوند. به این ترتیب بازی های هفته 
بیست و ششم بوندس لیگای یک طی روزهای ۲۷ تا ۲9 اردیبهشت برگزار 
خواهد شد. چفرین، رئیس یوفا اولین نفر از مقامات فوتبال اروپا بود که به 
تصمیم ژرمن ها واکنش مثبت نشان داد: »این خبر بسیار خوبی است که 
مقامات آلمانی موافقت خود را برای از سرگیری بوندس لیگا اعلام کردند. 
با این کار خوش بینی به زندگی مردم برمی گردد. چنین تصمیمی نتیجه 
گفت وگوی سازنده بین مسئولان فوتبال و سیاستمداران است. من مطمئن 
هس��تم که آلمان در مورد بازگش��ت فوتبال به زندگی ما نمونه ای اساسی 
برای همه خواهد بود.« کارل هاینس رومنیگه، مدی��ر اجرایی بایرن نیز با 
خوشحالی از تصمیم مقامات آلمان برای ش��روع دوباره بوندس لیگا تشکر 
کرد: » می خواهم از سیاستمداران به خاطر این تصمیم که به ما فرصتی برای 
تکمیل مسابقات فصل جاری می دهد، تشکر کنم. اتحادیه فوتبال آلمان و 
کمیته پزشکی آن بر مس��ابقات نظارتی عالی خواهند داشت. آنها از همه 
افرادی که در امر برگزاری مسابقات دخالت دارند،  می خواهند منظم باشند 
و از دس��تورالعمل ها به دقت پیروی کنند.« تمرینات باواریایی ها به زودی 
آغاز خواهد شد و بازیکنان بایرن قبل از شروع رقابت ها و برای رعایت فاصله 

اجتماعی در یک هتل مستقر خواهند شد. 
    

از لالیگا نیز اخبار امیدوار کننده ای به گوش می رس��د. با دس��تور مقامات 
اس��پانیایی تمرینات تیم بارسلونا از دیروز آغاز ش��ده و بازیکنان با توجه به 
قوانین جدید پس از مدت ها در کمپ خوان گامپر تمرین کردند. پس از دو ماه 
تعطیلی بازرس های لالیگا از کمپ بارسا بازدید کردند و پس از مطمئن شدن از 
رعایت پروتکل های بهداشتی اجازه شروع تمرینات صادر شد. البته کاتالان ها 
برای اطمینان از سلامتی همه اعضای تیم روز پنج شنبه از تمامی بازیکنان 
تست کرونا گرفتند و بنا بر اعلام پزشکان تست همه آنها منفی بوده است. خبر 
جالب تر از لیگ اسپانیا تأکید خاویر آگیره بر شروع مجدد لالیگا در تاریخ ۳1 
خرداد است. سرمربی تیم لگانس مدعی شده منابع موثق به او گفته اند بازی ها 
۲0 ژوئن آغاز خواهد شد: »ما تاریخ شروع مجدد لیگ را می دانیم. لالیگا از 
روز ۳1 خرداد شروع می شود و بعد از پنج هفته در تاریخ پنجم مرداد به پایان 
می رسد. بازی های باقی مانده در 11روز رقابتی و هر هفته در روزهای شنبه، 
یک شنبه، چهارشنبه و پنج شنبه برگزار خواهد شد. لالیگا این تاریخ ها را به 

صورت رسمی به من اعلام کرده و من از این بابت خیلی خوشحالم.« 
در ایتالیا اما اوضاع خوب نیست؛ علاوه بر اینکه تاریخ شروع بازی ها معلوم 
نیست تعداد بازیکنان مبتلا به کرونا نیز رو به افزایش است. مذاکرات برای 
شروع تمرینات تیم ها ادامه دارد و قرار است تا پایان ماه می  تکلیف بازی های 
باقی  مانده روشن شود. از بین سایر کشورهای اروپایی هم لیگ صربستان 
از 10 خرداد از سر گرفته می شود و 16 خردادماه نیز لیگ بلغارستان آغاز 

خواهد شد. 
    

کره ای ها زودتر از دیگر کشورها برای بازگشت به مستطیل سبز اقدام کرده اند. 
دیروز و پس از دو ماه وقفه تیم های کره ای در لیگ فوتبال این کشور موسوم 
به K league  به میدان رفتند تا اولین لیگ در آس��یا و جهان لقب بگیرند 
که در دوران پساکرونا فوتبال را از سر گرفته است. انجام تست کرونا قبل از 
بازی، ممنوع بودن حضور تماشاگران، ممنوع بودن شادی پس از گل، دست 
دادن و حرف زدن با داور از جمله قوانین در نظر گرفته ش��ده برای لیگ این 

کشور است. 

 دنيا حيدري 
      گزارش

فريدون حسن
      بازتاب
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